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 Protokół Nr XXV/2020  

z Sesji Rady Powiatu Grójeckiego 

odbytej w dniu 30 lipca 2020 r.    

  

 

      Przewodniczący Rady Powiatu Janusz Karbowiak o godz. 10ºº otworzył Sesję 

wypowiadając formułę „Otwieram Sesję Rady Powiatu Grójeckiego”.  

 

Przewodniczący Rady odczytał klauzulę informacją RODO.  

Następnie powitał Panie i Panów Radnych Powiatu Grójeckiego, Starostę 

Grójeckiego, członków Zarządu Powiatu oraz Skarbnika Powiatu.  

 

Ad. 3  

Przyjęcie porządku obrad. 

1. Otwarcie Sesji. 

2. Stwierdzenie prawomocności obrad. 

3. Przyjęcie porządku obrad. 

4. Sprawozdanie Starosty Grójeckiego z pracy Zarządu Powiatu i informacje 

Starosty Grójeckiego. 

5. Roczne sprawozdania Kierowników Nadzorów Wodnych z działań 

podejmowanych na terenie Powiatu Grójeckiego.  

6. Sprawozdania z działalności Stałych Komisji Rady Powiatu za 2019 r.  

7. Zapoznanie się z raportem o stanie powiatu za 2019 r., 

7.1. debata nad raportem o stanie powiatu za 2019 r., 

7.2. podjęcie uchwały w sprawie udzielenia Zarządowi Powiatu wotum zaufania.  

8. Zapoznanie się ze szczegółowymi sprawozdaniami Zarządu Powiatu:  

8.1. o wykonaniu budżetu powiatu w 2019 r., 

8.2. sprawozdaniem finansowym składającym się z bilansów jednostek budżetowych, 

rachunków zysków i strat oraz zestawieniem zmian w funduszu jednostek, 

8.3. informacją o stanie mienia komunalnego, 

8.4. opinią Regionalnej Izby Obrachunkowej dot. sprawozdania, o którym mowa  

w pkt. 8.1,  

8.5. informacją o trybie i sposobie udzielania zamówień publicznych w 2019 r., 

8.6. podjęcie uchwały w sprawie rozpatrzenia i zatwierdzenia sprawozdania Zarządu 

Powiatu z wykonania budżetu i sprawozdania finansowego za 2019 r., 
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8.7. wnioskiem Komisji Rewizyjnej Rady Powiatu Grójeckiego z dnia 8 lipca 2020 r. 

w sprawie udzielenia absolutorium dla Zarządu Powiatu, 

8.8. opinią Regionalnej Izby Obrachunkowej o przedłożonym wniosku Komisji 

Rewizyjnej w sprawie udzielenia absolutorium dla Zarządu Powiatu, 

8.9. podjęcie uchwały w sprawie udzielenia Zarządowi Powiatu Grójeckiego 

absolutorium z tytułu wykonania budżetu za 2019 r. 

9. Rozpatrzenie projektów uchwał oraz podjęcie uchwał w sprawach:  

9.1. zmieniająca Uchwałę Budżetową Powiatu Grójeckiego na rok 2020, 

9.2. zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Powiatu Grójeckiego na lata  

2020-2032”; 

10. Sprawozdania z prac Komisji Stałych od ostatniej Sesji Rady Powiatu 

Grójeckiego.  

11. Interpelacje i zapytania radnych.  

12. Wolne wnioski i oświadczenia radnych.  

13. Zamknięcie posiedzenia.  

 

Przewodniczący Rady Janusz Karbowiak odczytał wniosek Zarządu Powiatu dot. 

wprowadzenia autopoprawek do dzisiejszego porządku obrad. /załącznik/  

 

Autopoprawka Zarządu Powiatu do projektu Uchwały Rady Powiatu Grójeckiego 

zmieniającej Uchwałę Budżetową Powiatu Grójeckiego na rok 2020. – autopoprawka 

została przyjęta 16 głosów „za” przy 1 głosie „wstrzymującym się”.  

 

Autopoprawka Zarządu Powiatu do projektu Uchwały Rady Powiatu Grójeckiego  

w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Powiatu Grójeckiego na lata 

2020-2032”. – autopoprawka została przyjęta 18 głosów „za”. 

 

Porządek obrad z przedstawionymi autopoprawkami zarządu powiatu został przyjęty.  

 

Ad 4  

Sprawozdanie Starosty Grójeckiego z pracy Zarządu Powiatu i informacje Starosty 

Grójeckiego – przedstawił Starosta Krzysztof Ambroziak /załącznik/  
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Przewodniczący Rady Powiatu Janusz Karbowiak poinformował, że w związku  

z zaistniałą sytuacją epidemiologiczną poprosił, aby radni zadawali wszystkie pytania 

do sprawozdania podczas jednego wystąpienia.  

 

Radny Adolf Maciak poprosił o przybliżenie sprawy: 

- odwołania ze stanowiska dyrektora Poradni Psychologiczno-Pedagogicznej  

w Grójcu, 

- finansowania Specjalistycznego Oddziału Ratunkowego w PCMG, 

- inwestycji na terenie powiatu, 

- organizacji dożynek powiatowych w 2020 r.  

  

Starosta Krzysztof Ambroziak odnosząc się do zadanych pytań poinformował, że 

Dyrektor Poradni w Grójcu złożyła pisemną rezygnację. Głównym powodem decyzji 

jest wydanie przez wojewodę decyzji kierujących 4 pracowników PPP do DPS  

w Tomczycach podczas epidemii koronawirusa.   

Odnosząc się do Specjalistycznego Oddziału Ratunkowego w PCMG poinformował, 

że zarząd spółki otrzymał zgodę Ministerstwa Zdrowia na wydłużenie okresu 

kwalifikowania wydatków do 30 kwietnia 2021 r. Drugi etap realizacji zadania polega 

na wyposażeniu oddziału w sprzęt. Obecnie jest przygotowywany przetarg. W tym 

roku zostaną zakończone prace budowlane. Następnie odniósł się do inwestycji 

informując, że sprawy inwestycji na terenie powiatu omawiane są na każdym 

posiedzeniu zarządu. Obecnie są realizowane między innymi inwestycje  

w placówkach oświatowych, inwestycje drogowe realizowane z funduszu dróg 

samorządowych oraz wspólnie z samorządami gminnymi. Zostały pozyskane środki 

z budżetu Województwa Mazowieckiego na dwa odcinki dróg tj. na terenie gminy 

Chynów oraz Warka. Została podpisana umowa na realizację inwestycji 

przebiegającej przez trzy gminy (Grójec, Pniewy, Belsk Duży).  

Z oszczędności po rozstrzygniętych przetargach zostanie zrealizowana nowa 

inwestycja na terenie gminy Grójec w msc. Mięsy. Prowadzimy również rozmowy na 

temat wydłużenia odcina drogowego na terenie gminy Belsk Duży. Został złożony 

również wniosek na pozyskanie środków z programu ogłoszonego przez Premiera. 

Obecnie czekamy na dalsze wytyczne.  Po opadach nawalnych w placówkach 

powiatowych wystąpiły liczne przecieki dachów i musimy podjąć działania  

i zabezpieczyć środki, aby naprawić szkody. W LO wymiana instalacji elektrycznej, 

oraz remonty w szkołach w Warce. Przygotowanie dokumentacji do programu, który 
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będzie realizowany ze środków Urzędu Marszałkowskiego na termomodernizację 

szkoły w Jasieńcu. 

Odnoście organizacji Dożynek Powiatowych Starosta poinformował, że odbyło się 

spotkanie z Dziekanem Dekanatu Grójeckiego. Były również prowadzone rozmowy  

z proboszczem w Lewiczynie oraz samorządami gdzie ustaliliśmy, że nie 

organizujemy drugiej części dożynkowej ograniczamy się do mszy świętej. Nie 

przymuszamy do pocztów sztandarowych, jeśli będzie ktoś chciał wyjść z pocztem 

będzie taka możliwość. Został ogłoszony konkurs na wieniec dożynkowy.     

 

Radny Władysław Kumorek odnosząc się do spawy zadawania wszystkich pytań 

podczas jednego wystąpienia zwrócił się z zapytaniem czy to nie jest próba 

ograniczenia tego, co radny ma powiedzieć. Radny zwrócił się z zapytaniem czy 

takie posunięcie jest zgodnie z zapisami statutu. Poinformował, że pytania nasuwają 

się w trakcje dyskusji i nie można było ich zadać wcześniej.  

 

Przewodniczący Rady Janusz Karbowiak poinformował, że wiemy wszyscy, w jakiej 

jesteśmy sytuacji epidemiologicznej to posunięcie jest tylko dla naszego dobra  

i usprawnienia pracy. Paragraf 14 statutu pkt. 1 mówi, że nad sprawnym przebiegiem 

obrad czuwa Przewodniczący Rady.     

 

Radny Wojciech Wojtczak poinformował, że radni opozycyjni protestują przeciwko 

wprowadzaniu takich rozwiązań. Reprezentujemy mieszkańców i mamy prawo 

zabierać głos. Radny apeluje do Przewodniczącego Rady o możliwość 

wypowiedzenia się każdemu radnemu. Następnie radny poprosił o przybliżenie 

spawy:  

- Oferty zbycia udziałów PKS Grójec (ile udziałów i po jakiej cenie). 

- Stanu prawnego drogi w msc. Oleśnik gm. Mogielnica.   

- Sprawy skażenia chemicznego w msc. Wiatrowiec gm. Pniewy.  

 

Starosta Krzysztof Ambroziak odnośnie udziałów PKS Grójec poinformował, że  

1 lipca br. wpłynęła oferta zbycia udziałów – 4 udziały po 700 zł, 6 udziałów po  

600 zł, 5 udziałów po 500 zł. Na posiedzeniu Zarządu uznaliśmy, że udział możemy 

zakupić za kwotę 500 zł. Zarząd jest zainteresowany zakupem wszystkich 

przedstawionych udziałów. Osoby, które przedstawiły ofertę wyższą niż 500 zł 

zostały zaproszone do negocjacji. 
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Następnie Starosta odniósł się do spawy drogi w msc. Oleśnik. Poinformował, że do 

Starostwa zwrócił się samorząd gminy Błędów, ponieważ odcinek drogi, który jest 

utrzymywany przez gminę od wielu lat jest drogą powiatową (część odcinka). 

Szukaliśmy rozwiązania, aby samorząd gminy mógł skorzystać z dofinansowania. 

Stanęliśmy na stanowisku, aby podzielić działkę i uregulować stan przekazując część 

działki samorządowi gminnemu.  

Następnie Starosta odniósł się do spawy skażenia w mść. Wiatrowiec. Poinformował, 

że Zarząd otrzymał pismo informacyjne od Rady Gminy w Pniewach o zaistniałej 

sytuacji, że nastąpiło skażenie gruntów po wylewaniu ścieków. Osoby 

odpowiedzialne za ten stan zostały zatrzymane i pozbawione wolności. Obecnie 

istnieje problem, kto ma odkazić grunt. Regionalny Dyrektor Ochrony Środowiska nie 

działa w tej sprawie w sposób nas zadawalający. W związku z powyższym 

zobowiązaliśmy nasz Wydz. Rolnictwa, aby zajął się sprawą, aby nawiązał 

współpracę i ponaglił Regionalnego Dyrektora Ochrony Środowiska do zajęcia w tej 

sprawie stanowiska.          

 

Radny Władysław Kumorek odnosząc się do spawy przypominał sprawę skażenia 

rzeki i gruntów na terenie gminy Jasieniec. Sprawa nie została załatwiona. Osoby, 

które dokonały tego czynu nie ponoszą odpowiedzialności.       

 

Ad. 5  

Roczne sprawozdania Kierowników Nadzorów Wodnych z działań podejmowanych 

na terenie Powiatu Grójeckiego. Szczegółowe informacje zawiera załącznik do 

protokołu.  

 

Przewodniczący Rady Janusz Karbowiak poinformował, że jeśli są pytania do 

Kierowników Nadzorów Wodnych należy złożyć je na piśmie.   

 

Ad. 6  

Sprawozdania z działalności Stałych Komisji Rady Powiatu za 2019 r. Szczegółowe 

informacje zawiera załącznik do protokołu. 

 

Radny Wojciech Wojtczak zwrócił się z zapytaniem do Przewodniczącego Komisji 

Transportu czy zna stan dróg na terenie powiatu.    
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Przewodniczący Komisji Transportu Grzegorz Górski poinformował, że obyło się 

dwudniowe wyjazdowe posiedzenie komisji transportu gdzie komisja objechała drogi  

i zapoznała się z ich stanem. Na komisji jak również na sesji, które odbyły się po 

posiedzeniach wyjazdowych nie były składane żadne wnioski dot. dróg.     

 

Radny Wojciech Wojtczak poinformował, że zapoznał się ze wszystkimi protokołami 

z posiedzeń komisji transportu z 2019 r. W protokołach nie ma żadnych konkretów 

dotyczących stanu dróg w powiecie. Radny poinformował, że powinny być wskazane 

drogi do remontu. Obecnie nie ma żadnej w tej sprawie informacji.   

 

Przewodniczący Rady Janusz Karbowiak przypominał, że komisja odbyła dwudniowe 

wyjazdowe posiedzenie gdzie dokonała objazdu dróg.  

   

Przewodniczący Rady Janusz Karbowiak zwrócił się do radnego Wojtczaka  

o zachowanie spokoju na sesji. 

 

Radny Wojciech Wojtczak poinformował, że zadaje pytania Przewodniczącemu 

Komisji Transportu a nie Przewodniczącemu Rady.  

 

Przewodniczący Rady Janusz Karbowiak przywołał radnego Wojtczaka do porządku 

(po raz pierwszy).  

   

Następnie po raz kolejny Przewodniczący Rady zwrócił się do radnego Wojtczaka  

o zachowanie spokoju na sesji. 

 

Ad. 7  

Zapoznanie się z raportem o stanie powiatu za 2019 r. – raport przedstawił Starosta 

Krzysztof Ambroziak. Szczegółowe informacje zawiera załącznik do protokołu.  

 

Starosta Krzysztof Ambroziak po przedstawieniu raportu o stanie powiatu za 2019 r. 

w imieniu własnym i Zarządu Powiatu podziękował wszystkim radnym za działalność 

w 2019 r., ponieważ dzięki wspólnym działaniom udało się wykonać wiele inwestycji  

i przedsięwzięć. Starosta złożył także podziękowania pracownikom Starostwa 

Powiatowego, Dyrektorom i pracownicom jednostek podległych, służbom Wojewody 

Mazowieckiego oraz samorządom gminnym.  
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Ad. 7.1  

Debata nad raportem o stanie powiatu za 2019 r. 

 

Radny Dariusz Piątkowski wyraził swoje zadowolenie, że kontynuowane są zadania 

poprzedniej Rady i Zarządu Powiatu. Cześć radnych była w poprzedniej kadencji  

i pamięta, że kadencja 2014-2018 przejęła finanse powiatu w nienajlepszym stanie. 

Poprzedniej Radzie i Zarządowi Powiatu przez cztery lata udało się poprawić 

sytuacje finansową powiatu, aby teraz obecnie rządzący zastali lepszą sytuację. 

Rady zwrócił się do Starosty zaznaczając, że Starosta nie podchodzi do spraw 

politycznie i to jest dobre działanie. W poprzedniej kadencji niektórzy Wójtowie, 

Burmistrzowie, jaki i Urząd Marszałkowski podchodzili do spraw politycznie.  

Następnie radny odnosząc się do przedstawionego raportu zwrócił uwagę na 

inwestycje oraz kwoty dot. Gminy Grójec gdzie są pewne rozbieżności, które należy 

sprawdzić i poprawić. Radny podkreślił, że w poprzedniej kadencji nie było takich 

programów jak są obecnie, z których powiat korzysta (między innymi fundusze 

klęskowe). Następnie radny wyraził swoje zadowolenie, że rządzący potrafili unieść 

się ponad podziałami i realizować inwestycje, które również zostały rozpoczęte przez 

poprzednią kadencję.    

 

Radny Wojciech Wojtczak odnosząc się do przedstawionego raportu odniósł się do 

Klubów Radnych gdzie są wymienione dwa kluby a są jeszcze osoby, które nie 

należą do żadnego klubu i to powinno być skorygowane. Następnie odniósł się do 

inwestycji na terenie Gminy Pniewy gdzie inwestycja została rozpoczęta przez 

poprzedni Zarząd, który włożył dużo pracy w przygotowanie dokumentacji oraz 

uregulowanie stanu prawnego działek pod kątem przeprowadzenia inwestycji. 

Następnie odniósł się do sprawy likwidacji Biblioteki Powiatowej oraz likwidacji SP 

ZOZ w Rzeczycy informując, że były to złe posunięcia. SP ZOZ w Rzeczycy nie 

przynosiło strat wręcz przeciwne był odnotowany zysk.  Takie posuniecie 

spowodowało uszczuplenie kontraktu w SP ZOZ Nowe Miasto. Radny zarzucił 

Zarządowi niewykonanie programów naprawczych szpitali. Odnosząc się do 

opracowanych audytów szpitali, które zostały przygotowane w 2019 r. poinformował, 

że audyty były przepłacone i nie przedstawiały zadań na przyszłość, które pomogłyby 

szpitalom w dalszym funkcjonowaniu. Kolejny zarzut, jaki przedstawiła radny to 
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niewspieranie szpitala w Nowym Mieście gdzie zadłużenie rośnie. W obecnej chwili 

nie ma nawet sprawozdania finansowego dot. SP ZOZ oraz PCM Grójec.                

 

Wiceprzewodniczący Krzysztof Fiks podziękował za przygotowanie i przedstawienie 

raportu. Odnosząc się do sprawy ośrodka w Drzewicy poinformował, że SP ZOZ nie 

miał budynku i dlatego Wójt wymówił umowę.   

 

Wicestarosta Jolanta Sitarek poinformowała, że przysłuchując się wypowiedziom 

radnego Wojtczaka można stwierdzić, że radny nie uważa, że coś robi w tej kadencji. 

Współpraca między radnymi nie jest najgorsza. Starosta podziękował wszystkim 

radnym za włożoną pracę. Nie powinien radny umniejszać udziału radnych tzw. 

opozycji w tej kadencji. Poprzedni zarząd podejmował różnego rodzaju decyzje  

i zadania my obecnie, co powinnyśmy to kontynuujemy. Nie powinien radny dążyć to 

dzielenia radnych, ponieważ współpraca od początku kadencji nie układała się 

najgorzej.    

 

Radny Wojciech Wojtczak zwracając się do Wicestarosty powiedział, że nie powinna 

oceniać jego pracy to on ma prawo oceniać pracę Zarządu. Radny poinformował, że 

też mógłby skrytykować pracę Wicestarosty między innym pod kątem naruszenia 

RODO, za co Wicestarosta będzie odpowiadać. Sprawa dot. między innymi 

delegowania osób (osoba po 60 roku życia oraz kobieta w ciąży) do pracy w DPS 

podczas trwania epidemii.     

 

Radny Grzegorz Górski zabierając głos poinformował, że ten rok nie był rokiem 

łatwym z uwagi na pandemię. Zadania, które były wykonywane jeszcze z 2019 r. 

 i obecne były trudne dla Zarządu. W mediach publicznych ukazywały się informacje 

o kolejnych ogniskach epidemii (DPS, szpitale). Należą się podziękowania Staroście, 

Przewodniczącemu Rady, że w tak trudnym czasie poradzili sobie z zaistniałym 

problemem. Odnoście ubiegłorocznych inwestycji to ich zakres jest o 9 mln zł 

większy niż w poprzednim. Współpraca między Radą Powiatu układa się dobrze ze 

wszystkim radnymi poza jednym radnym Wojtczakiem, który wprowadza destrukcję 

na sesjach jak i komisjach. Zachowanie radnego jest nie na miejscu.  

Na zakończenie radny życzył Zarządowi dalszych sukcesów.   
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Radny Wojciech Wojtczak zwrócił się do Przewodniczącego Rady o przerwanie 

dyskusji, ponieważ jest nie na temat.       

 

Radna Teresa Bednarska zwróciła uwagę na brak reakcji ze strony 

Przewodniczącego Rady podczas wystąpienia radnego Górskiego. Wypowiedź 

radnego Górskiego była nie na miejscu. Następnie radna przypomniała działania 

niektórych radnych w poprzedniej kadencji na sesjach, które były niestosowane. Nie 

powinnyśmy teraz się licytować ważne, aby była współpraca.          

 

Radny Władysław Kumorek poinformował, że jest osobą, która nie jest ani po jednej 

ani po drugiej stronie, ale jeśli ktoś przekracza granice zdrowego rozsądku to należy 

reagować. Jak Przewodniczący poprzedniej Rady ma prawo i obowiązek 

zaprotestować przeciwko zachowaniu Przewodniczącego Komisji Transportu.    

 

Starosta Krzysztof Ambroziak prosi o dyskusję na temat raportu powiatu za 2019 r.  

 

W dalszej części nikt nie zabrał głosu.  

 

Ad. 7.2  

Projekt Uchwały Rady Powiatu Grójeckiego w sprawie udzielenia Zarządowi Powiatu 

wotum zaufania.  

 

Przewodniczący Rady poddał projekt uchwały pod głosowanie. Obecnych 18 radnych. 

W głosowaniu jawnym imiennym wzięło udział 18 radnych. Uchwała Rady Powiatu 

Grójeckiego Nr XXV/165/2020 została przyjęta 14 głosów „za” przy 4 głosach 

„przeciw”. (Wykaz głosowania imiennego w załączeniu do protokołu). 

 

Ad. 8  

Zapoznanie się ze szczegółowymi sprawozdaniami Zarządu Powiatu:  

 

Ad. 8.1  

Sprawozdanie o wykonaniu budżetu powiatu w 2019 r. Szczegółowe dane zawiera 

załącznik do protokołu.  
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Przewodniczący Rady Janusz Karbowiak zwrócił się z zapytaniem czy - są pytania 

do sprawozdania o wykonaniu budżetu powiatu w 2019 r. 

Pytań nie zgłoszono.  

  

Ad. 8.2  

Sprawozdanie finansowe składające się z bilansów jednostek budżetowych, 

rachunków zysków i strat oraz zestawieniem zmian w funduszu jednostek. 

Szczegółowe dane zawiera załącznik do protokołu. 

 

Przewodniczący Rady Janusz Karbowiak zwrócił się z zapytaniem czy - są pytania 

do sprawozdania składającego się z bilansów jednostek budżetowych, rachunków 

zysków i strat oraz zestawieniem zmian w funduszu jednostek. 

 

Pytań nie zgłoszono 

Ad. 8.3 

Informacja o stanie mienia komunalnego. Szczegółowe dane zawiera załącznik do 

protokołu.  

Przewodniczący Rady Janusz Karbowiak zwrócił się z zapytaniem czy - są pytania 

do informacji o stanie mienia komunalnego. 

Pytań nie zgłoszono. 

 

Ad. 8.4  

Opinia Regionalnej Izby Obrachunkowej dot. sprawozdania, o którym mowa  

w pkt. 8.1 – przedstawiła Wicestarosta Jolanta Sitarek /załącznik/  

 

Ad. 8.5  

Informacja o trybie i sposobie udzielania zamówień publicznych w 2019 r. 

Szczegółowe dane zawiera załącznik do protokołu. 

 

Przewodniczący Rady Janusz Karbowiak zwrócił się z zapytaniem czy - są pytania 

do informacji o trybie i sposobie udzielania zamówień publicznych w 2019 r. 

 

Radny Wojciech Wojtczak poprosił o przedstawienie wykazu postępowań  

z zaznaczeniem nazwy zadania, ceny oraz firmy, która wykonała zadanie oraz  

o przedstawienie wykazu udzielonych zamówień (nazwa, cena, firma) z wyłączeniem 
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procedur określonych przepisami ustawy, ponieważ w sprawozdaniu jest podana 

tylko ilość postępowań oraz postępowań z wolnej ręki.   

 

Naczelnik Wydz. Inwestycji Krystyna Jakubczyk poinformowała, że jest prowadzony 

rejestr udzielonych zamówień publicznych powyżej 30 tys. euro. W rejestrze jest 

podane, kto wygrał przetarg. Do Urzędu Zamówień Publicznych przekazujemy 

informację o wszystkich udzielonych zamówieniach pow. 30 tys. euro. Prowadzimy 

również rejestr zamówień do 30 tys. euro. Natomiast nie jest prowadzony oddzielny  

rejestr zamówień do 15 tys. euro. (informacje otrzymujemy z wydziału finansowego).  

         

Radny Wojciech Wojtczak poinformował, że chciałby uzyskać informację, na jaką 

kwotę zostało udzielone zamówienia oraz kto wykonał zadanie.  

 

Starosta Krzysztof Ambroziak przypominał, że takie informacje są podane na stronie 

internetowej urzędu.    

 

Naczelnik Wydz. Inwestycji Krystyna Jakubczyk poinformowała, że po składaniu ofert 

na poszczególny przetarg jest zamieszczana informacja z otwarcia ofert na stronie 

urzędu (bip) z podaniem wszystkich uczestników postępowania. Po wyłonieniu 

oferenta również informacja jest podawana na stronie urzędu. Następnie Naczelnik 

poinformowała, że w urzędzie nie są udzielanie zamówienia z wolnej ręki. Jeśli radny 

zainteresowany jest zamówieniami do 30 tys. euro proszę o złożenie zapytania na 

piśmie.  

 

Radny Dariusz Piątkowski poruszył sparzę zapytań ofertowych za 15 i 30 tys. euro 

zwracając się między innymi z zapytaniem do ilu oferentów kierowanie jest 

zapytanie.   

 

Naczelnik Wydz. Inwestycji Krystyna Jakubczyk poinformowała, że zgodnie  

z obowiązującym regulaminem udzielania zamówień publicznych gdzie wartość nie 

przekracza 30 tys. euro są prowadzone dwa rozgraniczenia tj. procedura dot. 

udzielania zamówień nieprzekraczających 15 tys. euro gdzie możemy prowadzić 

negocjacje z jednym oferentem. Odnoście procedury dot. zamówień powyżej  

15 tys. euro wtedy występujemy, do co najmniej trzech oferentów.  
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Ad. 8.6  

Podjęcie uchwały w sprawie rozpatrzenia i zatwierdzenia sprawozdania Zarządu 

Powiatu z wykonania budżetu i sprawozdania finansowego za 2019 r. – projekt 

przedstawił Przewodniczący Rady Janusz Karbowiak /załącznik/  

 

Przewodniczący Rady poddał projekt uchwały pod głosowanie. Obecnych 18 radnych. 

W głosowaniu jawnym imiennym wzięło udział 18 radnych. Uchwała Rady Powiatu 

Grójeckiego Nr XXV/166/2020 została przyjęta 14 głosów „za” przy 4 głosach 

„wstrzymujących się”.  (Wykaz głosowania imiennego w załączeniu do protokołu).  

 

Ad. 8.7  

Wniosek Komisji Rewizyjnej Rady Powiatu Grójeckiego z dnia 8 lipca 2020 r.  

w sprawie udzielenia absolutorium dla Zarządu Powiatu.  Szczegółowe dane zawiera 

załącznik do protokołu. 

Przewodniczący Komisji Rewizyjnej Jan Madej poinformował, że komisja na swoim 

posiedzeniu jednogłośnie pozytywnie zaopiniowała wniosek w sprawie udzielenia 

absolutorium dla Zarządu Powiatu.   

Ad. 8.8  

Opinia Regionalnej Izby Obrachunkowej o przedłożonym wniosku Komisji Rewizyjnej 

w sprawie udzielenia absolutorium dla Zarządu Powiatu – przedstawiła Wicestarosta 

Jolanta Sitarek /załącznik/ 

 

Ad. 8.9  

Podjęcie uchwały w sprawie udzielenia Zarządowi Powiatu Grójeckiego absolutorium 

z tytułu wykonania budżetu za 2019 r. – projekt przedstawił Przewodniczący Rady 

Janusz Karbowiak /załącznik/ 

Przewodniczący Rady poddał projekt uchwały pod głosowanie. Obecnych 18 radnych. 

W głosowaniu jawnym imiennym wzięło udział 18 radnych. Uchwała Rady Powiatu 

Grójeckiego Nr XXV/167/2020 została przyjęta 14 głosów „za” przy 4 głosach 

„wstrzymujących się”.  (Wykaz głosowania imiennego w załączeniu do protokołu). 
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Starosta Krzysztof Ambroziak w imieniu własnym jak i Zarządu Powiatu podziękował 

za wynik głosowania i docenienie pracy Zarządu.     

 

Radny Sejmiku Województwa Mazowieckiego Leszek Przybytniak podziękował 

radnym za podejmowanie zadania na terenie Powiatu Grójeckiego. Zwrócił uwagę na 

dobrą współpracę Zarządu Powiatu z samorządami gminnymi gdzie w poprzednich 

latach sytuacja wyglądała inaczej i ta współpraca układała się różnie. Rady Sejmiku 

podziękował również radnym i samorządowi za ubieganie się o środki zewnętrzne. 

Jesteśmy odpowiedzialni za to, co się dzieje w na terenie Powiatu Grójeckiego mimo 

różnicy zdań. Na podstawie przedstawionego raportu o stanie powiatu widzimy 

poprawę między innymi pod kątem inwestycji. Wyzwania, jakie stawia przed sobą 

Zarząd Powiatu są trudne (realizowane duże inwestycje). Radny podziękował, za 

podejmowanie działań zmierzających do utrzymania na terenie powiatu dwóch szpitali, 

co jest dużym wyzwaniem.             

 

Radny Władysław Kumorek odnosząc się do wypowiedzi przedmówcy poruszył 

sprawę inwestycji na terenie gminy Jasieniec gdzie w ubiegłych latach próbowaliśmy 

bezskutecznie pozyskać 50 tys. zł. od Marszałka Struzika i to była jedyna inwestycja 

na terenie powiatu gdzie otrzymaliśmy decyzję odmowną a niektóre gminy otrzymały 

nawet 2 mln. zł.     

 

Przewodniczący Rady Janusz Karbowiak ogłosił 15 minut przerwy w obradach. 

 

Po przerwie wznowił obrady.  

 

Ad. 9   

Rozpatrzenie projektów uchwał oraz podjęcie uchwał w sprawach:  

 

Ad. 9.1  

Projekt Uchwały Rady Powiatu Grójeckiego zmieniający Uchwałę Budżetową 

Powiatu Grójeckiego na rok 2020 – przedstawił Skarbnik Powiatu Witold Kępka 

/załącznik/  

 

Przewodniczący Rady poddał projekt uchwały pod głosowanie. Obecnych 11 radnych. 

W głosowaniu jawnym imiennym wzięło udział 11 radnych. Uchwała Rady Powiatu 



14 
 

Grójeckiego Nr XXV/168/2020 została przyjęta 11 głosów „za”. (Wykaz głosowania 

imiennego w załączeniu do protokołu). 

  

Ad. 9.2  

Projekt Uchwały Rady Powiatu Grójeckiego w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy 

Finansowej Powiatu Grójeckiego na lata 2020-2032 – przedstawił Skarbnik Powiatu 

Witold Kępka /załącznik/  

 

Przewodniczący Rady poddał projekt uchwały pod głosowanie. Obecnych 11 radnych. 

W głosowaniu jawnym imiennym wzięło udział 11 radnych. Uchwała Rady Powiatu 

Grójeckiego Nr XXV/169/2020 została przyjęta 11 głosów „za”. (Wykaz głosowania 

imiennego w załączeniu do protokołu). 

 

Ad. 10  

Sprawozdania z prac Komisji Stałych od ostatniej Sesji Rady Powiatu Grójeckiego.  

 

Przewodniczący Komisji Finansów poinformował, że komisja na swoim posiedzeniu 

zaopiniowała projekty uchwał, które są tematem obrad dzisiejszej sesji Rady 

Powiatu.   

 

Przewodniczący Komisji Rewizyjnej poinformował, że komisja na swoim posadzeniu 

zajmowała się sprawą absolutorium dla Zarządu Powiatu oraz wspólnie z Komisją 

Rolnictwa opracowała wystąpienie do Ministra Rolnictwa i Rozwoju Wsi o zajęcie 

stanowiska dot. obowiązku wykonywania przez rolników ryczałtowych testów na 

obecność koronawirusa dla pracowników sezonowych.  

Następnie poinformował, że Komisja Rolnictwa zapoznała się z sytuacją na ciekach 

wodnych należących do Państwowego Gospodarstwa Wodnego Wody Polskie po 

obfitych opadach na terenie powiatu grójeckiego. W porządku obrad był również temat 

dot. wypłaty odszkodowań za straty spowodowane wystąpieniem klęsk żywiołowych, 

ale z uwagi na nieobecność przedstawiciela ARiMR temat nie był omawiany.  

 

Przewodniczący Komisji Zdrowia poinformował, że komisja na swoim posiedzeniu  

zapoznała się z bieżącą sytuacją w DPS-ach prowadzonych przez Powiat Grójecki oraz 

sytuacją w PCM Sp. z o.o. w Grójcu i SPZOZ w Nowym Mieście n/Pilicą. 
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Ad. 11  

Interpelacje i zapytania radnych.  

 

Przewodniczący Rady poinformowali, że nie wpłynęła żadna interpelacja czy 

zapytanie.   

 

Ad. 12  

Wolne wnioski i oświadczenia radnych.  

 

Radny Wojciech Wojtczak zabierając głos poinformował, że chciałby zadać pytania 

dot. Województwa Mazowieckiego między innymi budżetu i inwestycji drogowych.  

 

Przewodniczący Rady Janusz Karbowiak przywołał radnego Wojtczaka do porządku 

informując, że nie ma teraz prawa głosu.  

 

Następnie Przewodniczący Rady Janusz Karbowiak w związku z utrudnianiem pracy 

na sesji przez radnego Wojtczaka na podstawie regulaminu §14 pkt. 2 przywołuje 

radnego po raz trzeci do porządku i prosi o wpisanie faktu do protokołu. 

 

Przewodniczący Komisji Rewizyjnej Jan Madej zgłosił następujące wnioski formalne.   

 

1. Wniosek dot. nieprawidłowości przy realizacji inwestycji nr 1619W Błędów – 

Huta Błędowska.  

Przewodniczący Komisji Rewizyjnej poinformował, że w wyniku analizy dokumentacji 

dot. w/w drogi stwierdza się wiele nieprawidłowości. Wnioskujemy pod adresem 

Zarządu Powiatu o sprawdzenie zgodności kosztorysu ze stanem faktycznym 

wykonanej pracy. Zalecane jest wykonanie pomiarów norm laboratoryjnych grubości 

masy asfaltu.    

Wniosek został przyjęty 12 głosów „za” przy 4 głosach „wstrzymujących się”.  

Radny Dariusz Piątkowski zwrócił się do Przewodniczącego Komisji  

o przedstawienie szerszej informacji na temat nieprawidłowości przy budowie drogi 

czy nieprawidłowości są przy wykonawstwie czy w innej dziedzinie. Sprawę należy 

wyjaśni i zakończyć, aby nie powracać do tego tematu.  
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2. Wniosek dot. nieprawidłowości przy procedurze przetargowej dot. budowy 

SOR w Grójcu.  

Przewodniczący Komisji Rewizyjnej wnioskuje o wyjaśnienie braku znacznej kwoty  

ok. 1.600.000 zł. przy budowie SOR. Należy wskazać osoby winne oraz podjąć kroki 

zmierzające do odzyskania tej kwoty. 

Wniosek został przyjęty 12 głosów „za” przy 4 głosach „wstrzymujących się”.  

Radny Adam Balcerowicz poinformował, że dziwi się czterem radnym, którzy się 

wstrzymali od głosu i nie widzą potrzeby wyjaśnienia sprawy, dlaczego musimy 

zwrócić środki.  

Radna Teresa Bednarska poinformowała, że jest za wyjaśnieniem sprawy  

a głosowanie wynika z tego, że zostaliśmy zaskoczeni. Jeśli były nieprawidłowości to 

należy sprawę wyjaśnić. Poprzedni Zarząd Powiatu też musiał spłacać środki  

w kwocie ok. 3,5 mln zł. za źle naliczoną subwencję.  

Przewodniczący Rady Janusz Karbowiak poinformowali, że jeśli została wyliczona 

kwota do zwrotu to nieprawidłowości musiały być.  

Radna Marzena Rosołowska poinformowała, że jak można mieć wątpliwości, jeśli 

była kontrola z Urzędu Wojewódzkiego i przedstawiła uchybienia.  

Radny Adolf Maciak odnosząc się do wniosku poinformował, że sprawa 

nieprawidłowości przy budowie SOR była już wiele razy podnoszona. Jeśli są 

nieprawidłowości to należy je wyjaśnić a nie tylko o tej sprawie mówić. Sprawa 

powinna być przygotowana i przesłana z materiałami na sesję a nie na koniec sesji 

poruszany jest tak ważny temat.  

Radny Dariusz Piątkowski poinformował, że instrumentem kontrolnym Rady Powiatu 

jest Komisja Rewizyjna i jak Przewodniczący Komisji Rewizyjnej może wnioskować 

do Zarządu Powiatu o kontrolę poprzedniego Zarządu. Jeśli są nieprawidłowości 

należy sprawę skierować do Prokuratury. Komisja Rewizyjna jest od tego, aby 

sprawdzić nieprawidłowości a Zarząd Powiatu ma swojego audytora, który może 

zająć się sprawą. Powinien być jeszcze protokół z przeprowadzonej kontroli, który 

powinien być przedstawiony Radzie Powiatu.   
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Radny Wojciech Wojtczak poinformował, że jako radny ma prawo zabrania głosu  

a radny Balcerowicz nie jest od tego, aby to oceniać. Odnosząc się do sprawy  

SOR-u zwrócił się z zapytaniem czy my, jako Rada Powiatu mamy prawo wpływać 

na sprawy finansowe spółki prawa handlowego. Przekazujemy dotację i spółka 

rozlicza się ze środków, które otrzymała, ale czy możemy podjąć taką uchwałę 

(wniosek) czy nie. Odnośnie wniosku dot. nieprawidłowości przy drodze Błędów – 

Huta Błędowska i sprawdzenia grubości asfaltu to należy zlecić ekspertyzę 

(wiercenia, co 10 metrów). Słowo nieprawidłowości ma szeroki zasięg i należałoby te 

nieprawidłowości wymienić i dlatego wstrzymałem się od głosu, ponieważ wniosek 

nie jest precyzyjny.           

Wicestarosta Jolanta Sitarek zwracając się do radnego Wojtczaka poinformowała, że 

radny twierdzi, że jest odpowiedzialna za wszystko, co się wydarzyło w związku  

z trwającą epidemią między innymi za wysyłaniem matek w ciąży, kobiet po 60 roku 

życia do pracy w DPS Tomczyce. Wicestarosta poinformowała radnego, że nie ma 

takiej mocy. Następnie radny zarzuca naruszenie ustawy o RODO, co nie jest 

prawdą. Do pracy w Tomczycach kierował Wojewoda Mazowiecki. Zasady, co wolno 

a czego nie wolno są zawarte w specustawie.  

Przewodniczący Rady Janusz Karbowiak przypominał, że na początku sesji prosił  

o merytoryczną dyskusję w związku z zaistniałą sytuacją.  

 

Ad. 13 

Z uwagi na wyczerpanie porządku obrad Przewodniczący Rady Powiatu Janusz 

Karbowiak o godz. 13.55 zamknął posiedzenie wypowiadając formułę „Zamykam 

Sesję Rady Powiatu”.  

 

 

     Protokołowała:                                                                    Przewodniczył: 

 

     Ineza Banach                                                                    Janusz Karbowiak   

 

 


